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Utses att justera Maria Lähetkangas  
Justeringsdatum 14 oktober 2015 Paragrafer §§ 145-162 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Görel Petersson 

 Ordförande  

  Mats Gerdau 

 Justerande  

  Maria Lähetkangas 

 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 13 oktober 2015 
Anslaget sätts upp 15 oktober 2015 
Anslaget tas ned 6 november 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
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 Görel Petersson 
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§ 145 Dnr KFKS 2015/1-019 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2015-10-13 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Skrivelse om nämndemannabidrag, Kerstin 
Malmström, ordf 
nämndemannaföreningen Nacka Tingsrätt 

Kersti Hedqvist, förnyelseenheten 
KFKS 2015/659-040 
 

Rapporter 
 

Studieresa program Bryssel 29-30 
september 2015 

 

Studieresa till Bryssel 29-30 september 
2015 för KSO, Sthlms län, information 
och minnesanteckningar 

 

Cirkulär, SKL 
 

15:25 Avtal om notkopiering inom Nacka 
musikskola 2015/2016 

 

15:26 Överenskommelse om lön och 
anställningsvillkor RIB15 

 

15:27 Utbildningskontrakt och extratjänst  
15:28 Preliminära utfall av 2016 års 
kommunala utjämningssystem 
och LSS-utjämning 

 

15:02 Utfall i utjämningssystemen 2015  
15:24 Budgetpropositionen för år 2016  
15:29 Budgetförutsättningar för 2015–2019  

Övrigt 
 

Nysätra Fastighets AB styrelseprotokoll 3-
2015 

Johanna Magnusson 

Protokoll/5 2015-09-02 Vårljus  
Protokoll FRÄ 2015-09-03  
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Reviderad handling till §41 Sbff dirmöte 
150904 

 

SBBF Mål och budget 2016-2018  
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”SKL cirkulär 1502 - Noterar att Nacka inom ramen för skatteutjämningssystemet får ca 16 
miljoner kr som kompensation för befolkningsökning. Det är glädjande och ett tecken på 
ett system som både är solidariskt och uppmuntrar tillväxt.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2015/2-019 

Delegationsbeslut 
Det fanns inga delegationsbeslut anmälda till mötet. 
 
- - - - - 
 
 
 
  



 
7 (33) 

 13 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 147 Dnr KFKS 2015/64-042 

Tertialbokslut 2 2015 för Nacka kommun 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 för perioden 
januari-augusti 2015 samt prognosen för helåret 2015. 

Sammanfattning 
Det ekonomiska utfallet för kommunen för perioden januari-augusti 2015 var 60 miljoner 
kronor, vilket var 4 miljoner kronor bättre än budget. Prognosen för helåret är ett resultat 
på 71 miljoner kronor, vilket är i linje med budget och en förbättring sedan tertialbokslut 1. 
Förbättringen beror främst på att den sammantagna prognosen för nämnder och 
verksamheter har förbättrats. Det prognostiserade underskottet för socialnämnden har ökat 
till 16 miljoner, vilket beror på en fortsatt hög inströmning av komplexa ärenden inom 
individ- och familjeomsorgen och området funktionsnedsättning.  Vidare prognostiserar nu 
äldrenämnden ett underskott på 11 miljoner kronor, som dels beror på en ökning av antalet 
hemtjänsttimmar, dels på kostnader förknippade med det nya digitala verksamhetsstödet. 
Det som också påverkar årsprognosen negativt är att summan av skatter och bidrag är lägre 
än budget och att pensionskostnaderna är högre. En sista utbetalning av premier från AFA 
försäkring AB (22 miljoner kronor) samt lägre kostnader för finansförvaltningen påverkar 
prognostiserat resultat för året positivt.  
 
Kommunens skuldsättning har minskat med 100 miljoner kronor sedan årets början och 
uppgick vid slutet av perioden till 700 miljoner kronor. 
 
Verksamhetsresultaten är bra på en övergripande nivå. Utbildningsnämnden beskriver en 
samlad bild med såväl förbättringar (inom förskola) som försämringar (främst inom 
gymnasieskola). Ökningen av antalet personer i behov av stöd inom individ- och 
familjeomsorgen och inom området funktionsnedsättning fortsätter att öka och likaså 
komplexiteten i människors behov. Flera nämnder tar upp såväl allmän bostadsbrist som 
brist på specialbostäder som något som försvårar och fördyrar verksamheten. 
 
Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare under perioden januari-juli var 5,3 procent, 
en ökning med 0,5 procentenheter jämfört med samma period förra året. 
 

Handlingar i ärendet 
Redovisningsenhetens tjänsteskrivelse den 14 september 2015 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med redovisningsenhetens 
tjänsteskrivelse. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”I socialnämnden har en ökning av underskott på 16 miljoner till följd av ett större inflöde 
av ärenden, leder till fler utredningar och fler placeringar. Trots en minskning av LSS 
ärenden vi ser en ökning av andra komplicerade ärenden som leder till underskott på SN. 
Inte endast fokus på effektivitet är angeläget. Vikt måste också läggas på socialt arbete för 
att minska risken för långa komplicerade ärenden. Vi ser med oro att det införandet av det 
digitala verktyget Pulsen Combine fortsätter att dränera socialnämndens ekonomi. 
Nacka kommun har tagit emot 41 nyanlända av 139 under 2015. Plats har beretts för 42 
ytterligare men ingen har ännu mottagits. För ensamkommande flyktingbarn är 
beräkningen att ta emot 80. Vi har tagit emot 122 barn till dags dato, vilket är 42 stycken 
fler än beräknat. Det innebär alltså 42 fler barn och 98 färre vuxna. Ibland låter det som att 
vi har tagit emot ett oerhört stort antal men sammanslaget har vi fortfarande välkomnat 56 
färre personer än vad som var tänkt under 2015. Detta är dessutom den beräkning som 
gjordes innan innan situationen med flyktingkatastrofen.”  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Nackas tertialbokslut för de åtta första månaderna av 2015 visar på att både Nackas 
ekonomi och verksamhet har brister. Några exempel på det ska nämnas här: 
 
Sjukfrånvaron ökar i Nacka, liksom i landet i sin helhet. Som framgår av bokslutet så står 
stressrelaterade sjukdomar för en avsevärd del av sjukfrånvaron. Vi kan på goda grunder 
anta att det i Nacka kan bero på att personalen kontinuerligt får alt större krav ställda på 
sig. När verksamheten ska kunna drivas runt med mindre bemanning uppstår stress. 
Nackas majoritet ställer år efter år i sina budgetar krav på verksamheten utan att 
kompensera för ökade löne- och prisökningar vilket tvingar fram ”rationalisering” och 
”effektivisering”. Visst finns det ofta möjligheter att bedriva verksamhet på ett annorlunda 
och effektivare sätt men det finns gränser och den gränsen överträds ofta i Nacka. 
 
Socialnämnden och äldrenämnden visar båda på underskott. Det är inte något nytt utan har 
så varit år efter år. Från Vänsterpartiets sida har vi lika länge påpekat att budgetarna för 
social- och äldreverksamheterna är för snåla. Förutom att de som har behov av 
nämndernas verksamhet drabbas av det så drabbas också personalen. Trots försök till 
besparingar så kvarstår ändå underskott som ytterligare ställer verksamheterna under 
luppen. 
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Nackas flyktingmottagning kommer under 2016 att bli mer omfattande än under tidigare 
år, ett nytt avtal har slutits om det. Hitintills så har Nacka tagit emot långt mindre än vad 
som kan anses vara ”Nackas andel” (dvs minst ca 1% av de som får uppehållstillstånd i 
landet). Även med det nya avtalet så kommer Nacka inte att ta ”sin andel”. Ett stort 
problem har varit, och är, möjligheten att erbjuda flyktingarna bostäder. I och med att 
Nacka saknar kommunalt bostadsbolag blir det svårt. Nya grepp kommer nu att tas men 
det riskerar också att bli betydligt mycket dyrare än vad det egentligen skulle behöva bli.  
I den situation som Sverige nu är i med ett stort antal asylsökande så borde Nacka visa en 
större generositet. Folkvandringar har förekommit i hela mänsklighetens historia, om än 
inte alltid under så tvingande och fruktansvärda omständigheter som nu. På sikt är detta en 
stor tillgång för det mottagande landet och det är därför viktigt att Nacka nu drar sitt strå 
till stacken och på ett generöst och kompetent sätt tar emot flyktingar och ger dem 
förutsättningar för ett nytt liv i fred.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2015/173-040 

Nya mål för styrning av Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar förslag till nya kommunövergripande mål samt 
ambition för kommunen.   

Ärendet 
Nacka kommuns styrmodell bygger på flera olika delar. Kommunen har en vision, en 
grundläggande värdering, fyra styrprinciper och mål- och resultatstyrning. Mål- och 
resultatstyrningen utgår i dagsläget från åtta kommunövergripande mål, vilka har funnits i 
snart tjugo år. Nu behövs det nya mål för kommunen för att kunna ge önskad styrning 
under perioden fram till 2030, då kommunen ska växa betydlig snabbare än tidigare. I detta 
ärende föreslås nya mål, vilka är: bästa utveckling för alla, attraktiva livsmiljöer i hela Nacka, stark 
och balanserad tillväxt samt maximalt värde för skattepengarna. Vidare beskrivs ett förslag till 
ambition för kommunen, att Nacka ska vara bäst på att vara kommun, som blir ett tillägg till 
kommunens styrmodell.  
 
De nya kommunövergripande målen ska fastställas av kommunfullmäktige i Mål och 
budget för 2016-2018. Ambitionen föreslås också fastställas i Mål och budget för 2016-
2018. I detta ärende beskrivs också andra delar av kommunens styrmodell, för att sätta 
förslaget till nya mål och ambition i ett sammanhang.   
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 september 2015 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2014/240-041 

Investeringsbeslut- och sammanställning tertial 2 2015 
kommunen totalt 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärendet 
Nämnderna har i detta ärende inkommit med framställan av nya medel om 417 miljoner 
kronor för åren 2015-2018. Av de totalt föreslagna nya medlen avser 315 miljoner kronor 
nya projekt och 102 miljoner kronor avser tillägg för tidigare beslutade projekt.  
 
Om investeringsbeslut fattas enligt nämndernas förslag kommer årsprognosen för 2015 
uppgå till 616 miljoner kronor och för de tre följande åren 959, 761 respektive 617 miljoner 
kronor. Kommunens pågående investeringar kommer att omsluta 2,9 miljarder kronor för 
åren 2015-2018, där exploatering ingår med en miljard kronor. 
 
Kommunstyrelsen/fastighetsområdet föreslår beslut av nya medel på totalt 201,5 miljoner 
kronor, varav 145,5 miljoner kronor avser sex nya projekt och 56 miljoner kronor två 
tidigare beslutade projekt. De nya medlen avser till största del nybyggnation av 
Myrsjöskolans bollhall, bostäder för socialnämndens behov samt arbetsmiljöåtgärder i 
kommunägda byggnader.   
 
Natur-och trafiknämnden föreslår beslut om totalt 154,5 miljoner kronor, varav nya medel 
om 108,5 miljoner kronor för 17 nya projekt och ytterligare 46 miljoner kronor för sju 
tidigare beslutade projekt. Merparten av projekten finns inom gata, väg och park.  
 
Fritidsnämnden föreslår totalt nya medel med 7,5 miljoner kronor för kommande tre åren 
för inventarier inom befintliga idrottsanläggningar.  
 
Inom produktionsverksamheten välfärd skola föreslås nya medel med 35 miljoner kronor 
avseende inventarier för år 2018. Välfärd samhällsservice föreslår 1,5 miljoner kronor för 
inventarier år 2018 och återlämnar 0,9 miljoner kronor från den tidigare beslutade ramen 
för 2015.  
 
Exploateringsenheten föreslår beslut för nya medel på 17 miljoner kronor. För 2016 
prognostiseras inkomster på 44 miljoner kronor och utgifter på 297 miljoner kronor, vilket 
ger en nettobudget på 253 miljoner kronor.  
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Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 1 oktober 2015 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2015/173-040 

Mål och budget 2016-2018 inklusive taxor  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärendet 
Nämndernas förslag till mål och budget omfattar i förekommande fall förslag till ändringar 
i taxor. Förslag till ändringar har lämnats och kommer att ingå i det förslag till mål och 
budget för 2016-2018 som kommunstyrelsen fastställer den 26 oktober och som 
kommunfullmäktige beslutar den 16 november. 
 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens PM den 1 oktober 2015 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2015/586-001 

Utredning om bolag för VA-verksamheten 
 

Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen uppdrog i december 2014 till stadsdirektören att med externt stöd 
utreda en bolagisering av kommunens VA-verksamhet. Vid en workshop i maj 2015 
rekommenderade det externa stödet att en bolagsbildning borde göras, i huvudsak som en 
förberedelse för regionalt samarbete.  
 
Det regionala samarbetet är redan väl utvecklat där de tunga anläggningarna för 
dricksvattenproduktion och rening av spillvatten ligger hos externa större huvudmän 
varifrån Nacka köper tjänster. Regionens tillväxt och krav enligt vattendirektiv med mera 
gör att dessa tunga anläggningar behöver förnyas. Nacka bidrar till finansiering via avgifter 
och strategiskt underlag i form av prognoser för kapacitetsbehov. En bolagsbildning i 
Nacka gagnar inte utvecklingen av det arbetet.  
 
Det inomkommunala distributionsnätet med ledningar, pumpstationer och reservoarer, 
hanteras av en lokal egen organisation med ramavtalsupphandlade tjänster, främst för 
schakt och transport. Aktuella frågor för att effektivisera denna del som kommunen styr i 
egen regi är att söka samarbete kring jour, förrådshållning och kundtjänst.      
 
I stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2015 baseras förslag till beslut på 
att det lokala distributionssystemet även fortsättningsvis bör hanteras i nuvarande form. 
Fortsatt fokus ska läggas på att kontinuerligt säkerställa att villkoren för VA-verksamheten 
uppfylls t ex när det gäller särredovisning av ekonomin på ett korrekt sätt och att 
undersöka möjligheterna att utveckla samarbete med andra kommuner främst vad gäller 
kundtjänst, jour och förrådshållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 september 2015 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 15 september 2015 § 133 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2015/646-317 

Separering av vägbelysning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet utan eget ställningstagande, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2015 eller 9 november 2015, med tillägget 
att ärendet ska kompletteras med uppgifter om hur vägföreningar kan hantera ansvaret om 
de själva ska stå för drift- och underhållskostnader av gatu- vägbelysningen. 
 

Ärendet 
Att kommunen fortfarande står för driftskostnaden av vägbelysning inom vissa 
samfälligheter och vägföreningar grundar sig på ett kommunalfullmäktigebeslut i 
Boo landskommun, 1952-10-30 § 55. Natur- och trafiknämnden föreslog den 25 augusti 
2015 att nytt beslut skulle fattas av fullmäktige som upphäver det gamla, vilket skulle ge 
förutsättning för det fortsatta arbetet med att avskilja enskilda belysningsanläggningar från 
det kommunala belysningsnätet för att följa nuvarande regelverk vad gäller elanläggningar.  
 
Nu föreslår arbetsutskottet att ärendet överlämnas utan eget ställningstagande, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2015 eller 9 november 2015, med tillägget 
att ärendet ska kompletteras med uppgifter om hur vägföreningar kan hantera ansvaret om 
de själva ska stå för drift- och underhållskostnader av gatu- vägbelysningen 
 

Handlingar i ärendet 
Beslut i natur- och trafiknämnden den 25 augusti 2015 § 182  
Vägenhetens tjänsteskrivelse den 18 augusti 2015 
EMIs beslut 2015-02-08 
SFS 2007:215  
PM 2008-11-14 Ansvar för vägbelysning vid enskilt huvudmannaskap 
PM2008-10-10 Advokatfirman Ann-Christine Johnsson AB 
Utdrag ur protokoll Boo landskommun 1952. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 25 augusti 2015 § 182 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta beslut om att upphäva 
fullmäktigebeslut 1952-10-30 § 55 1 Boo landskommun och att samfällighetsförening/ 
vägförening-själva står för drift- och underhållskostnader av gatu- vägbelysningen som  
hör till respektive väg. Beslutet skall gälla i varje fall från den tidpunkt då teknisk/praktiskt 
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separering av anläggningarna så medger. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle överlämnas utan eget ställningstagande, till 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2015 eller 9 november 2015, med tillägget 
att ärendet skulle kompletteras med uppgifter om hur vägföreningar kan hantera ansvaret 
om de själva ska stå för drift- och underhållskostnader av gatu- vägbelysningen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
 
  



 
18 (33) 

 13 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 153 Dnr KFKS 2015/656-310 

Bestämmelser för utbetalning av bidrag till enskild 
väghållning  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

 

Ärendet 
Nacka kommun har sedan år 1978 betalat ut vägbidrag på årsbasis till väg- och 
samfällighetsföreningar. Bidragsnivån har mellan 2010-2015 legat på 12,50 kronor per 
meter för vägar som uppfyller Nacka kommuns kriterier. Ingen indexberäkning har gjorts. 
Inför 2016 finns behov av att regler, bidragsnivå och ansökningsförfarande revideras. 
Särskilt har behovet av förändring för väg- samfällighetsföreningar vars vägar sträcker sig 
över kommungräns påtalats. Väg- samfällighetsföreningar med korta vägar har i någon mån 
missgynnats av tidigare regel att alla bidragsberättigade vägar måste mäta minst 100 m 
vilket nu justeras i natur- och trafiknämndens förslag. Vidare föreslår natur- och 
trafiknämnden att bidragsnivån höjs till 14,50 kr per meter väg för att kompensera generella 
kostnadsökningar. Ansökningarna om vägbidrag kommer för 2016 att inlämnas digitalt 
vilket förenklar administrationen av vägbidragen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden 
Vägenhetens tjänsteskrivelse den 3 augusti 2015 
Bestämmelser för utbetalning av bidrag till enskild väghållning 
Ekonomisk Kalkyl vid olika ersättningsnivåer. 
Yttrande Risets samfällighet 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 216 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige att ändra bestämmelserna om 
utbetalning av bidrag till enskild väghållning på följande punkter. 

 Om vägnätet korsar kommungränsen betalas endast bidrag för väg inom Nacka 
kommun och ska då användas för att ge fastigheter i samfällighet eller förening 
inom Nacka kommun rabatt på årsavgiften eller liknande. 

 Vägbidraget höjs från 12,50 till 14,50 kr meter väg från 2016-01-01 för de vägar 
som motsvarar Nacka kommuns kriterier.  
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 Regeln som kräver att alla vägar måste vara minst 100 m för att vara bidrags-
berättigade ändras till att varje väg- och samfällighetsförening måste ha minst en 
väg på 100 meter för att kunna söka bidrag för enskild väghållning. 

 Ansökningsförfarandet digitaliseras till en e-tjänst på Nacka.se. 
 Bidraget per meter väg behandlas i Natur- och Trafiknämndens budget varje år från 

2017. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle överlämnas till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2015/610-439 

Redovisning från miljömålskommittén om kommunens 
miljöarbete 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ger stadsledningskontoret i uppdrag att till 
kommunstyrelsen den 26 oktober 2015 komplettera redovisningen med att ett 
miljöprogram är under framtagande, en attitydundersökning ska göras, att arbetet med 
giftfri förskola och skola utpekas som prioriterat av miljömålskommittén. Vidare avses 
miljömålen och arbetet med att uppnå dem att kommuniceras internt och externt. 
Det bör också övervägas om ”Ett rikt växt och djurliv” verkligen befinner sig ett dåligt 
läge, även om det så klart ska vara prioriterat. På sidan 7 i bilagan till tjänsteskrivelsen bör 
också justeras att naturreservaten Svärdsö och Trollsjön redan är beslutade i fullmäktige. 
 

Ärendet 
Nacka kommun antog i juni 2014 sex stycken lokala miljömål. Miljömålen gäller till 2030. I 
början av 2015 genomfördes en miljöanalys av situationen i Nacka. Miljöanalysen syftade 
till att göra en bedömning av miljötillståndet idag samt att göra en bedömning av 
miljöutvecklingen lokalt till 2030. Denna tjänsteskrivelse syftar till att lyfta fram det 
miljöarbete som bedrivs i kommunen i dagsläget. Nulägesbilden har tagits fram genom att 
bland annat intervjua personer på olika enheter. Nulägesbilden har inte ambitionen att vara 
komplett och heltäckande utan syftar till att visa någorlunda kortfattat vart vi står idag.  
 

Handlingar i ärendet 
Miljöenhetens och förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 22 september 2015 
Nulägesbild av kommunens miljöarbete 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), enligt följande. 
 
”Stadsledningskontoret ges i uppdrag att till kommunstyrelsen den 26 oktober komplettera 
redovisningen med att ett miljöprogram är under framtagande, en attitydundersökning ska 
göras, att arbetet med giftfri förskola och skola utpekas som prioriterat av 
miljömålskommittén. Vidare avses miljömålen och arbetet med att uppnå dem att 
kommuniceras internt och externt. 
Det bör också övervägas om ”Ett rikt växt och djurliv” verkligen befinner sig ett dåligt 
läge, även om det så klart ska vara prioriterat. På sidan 7 i bilagan till tjänsteskrivelsen bör 
också justeras att naturreservaten Svärdsö och Trollsjön redan är beslutade i fullmäktige. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar  
Maria Lähetkangas (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna vill lyfta vikten av strandskyddet och noterar att det inte ens är 
omnämnt i redovisningen från miljömålskommittén. Vi har tidigare protokollsantecknat 
angående det stora antal avsteg, i synnerhet för enfamiljshus, som görs i kommunen. Vi 
socialdemokrater önskar tillgängliga stränder för allmänheten samt ett mer aktivt arbete 
med miljövärden i kommunen, särskilt eftersom ”ett rikt växt och djurliv” i dagsläget 
befinner sig i dåligt läge i kommunen, enligt miljömålskommitténs redovisning.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet står efter det att även vi fått vara med och påverka, helt bakom de 6 lokala 
miljömålen för Nacka som klubbades igenom på det sista kommunfullmäktige förra 
mandatperioden. Det är bra att man nu äntligen kommit igång med arbetet mot att nå 
målen. Att dagens redovisning skulle bli någon särdeles munter läsning hade nog ingen 
räknat med men det var inte heller redovisningens syfte. Eftersom det övergripande målet 
är att redan till nästa generation Nackabor lämna över ett samhälle där de flesta av de stora 
miljöproblemen är lösta så måste nu en hel del ärmar kavlas upp. Med hjälp av en kraftfull 
strategisk styrning måste nu arbetas för att nå de uppsatta målen i tid, här duger det inte 
med sen ankomst. 
Miljöpartiet har vid återkommande tillfällen påpekat att en kraftfull strategisk styrning inom 
miljöområdet är något som saknas här i kommunen, något som även lyfts fram som en 
brist i från kommunens egen miljöenhet. Kommunen har många bra policys och 
strategidokument men nu krävs det också att det blir lite mer verkstad. Nästan alla 
motioner och förslag vi i Miljöpartiet har kommit med de senaste åren skulle kunna 
återvinnas och bidra till att nå de lokala miljömålen. Tyvärr röstar Alliansen konstant ner 
våra förslag utan att själva komma med några egna bättre förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2015/603-631 

Remiss av promemorian Förslag om utbildningsgaranti i 
gymnasieskolan (U2015/03607/GV) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar bifogat förslag till yttrande  
 

Ärendet 
En arbetsgrupp inom Utbildningsdepartementet har sedan 2013 haft i uppdrag att utarbeta 
förslag till vissa ändringar i skollagen. Den promemoria som nu remitterats utgör del tre av 
uppdraget och innehåller förslag som syftar till en förstärkt rätt för elever i gymnasie- och 
gymnasiesärskolor med enskild huvudman att fullfölja utbildningen. Vissa ändringar i 
skollagen och gymnasieförordningen föreslås därför.  
 

Handlingar i ärendet 
Utbildningsnämnden den 16 september 2015 § 70 
Förslag till yttrande 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 1 september 2015 
Sammanfattning utbildningsgaranti 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 16 september 2015 § 70 
Utbildningsnämnden föreslog kommunstyrelsen att anta bifogat förslag till yttrande med 
vid sammanträdet beslutade ändringar och tillägg. 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till förslag til utbildningsnämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
Socialdemokraterna meddelade att de inte deltar i beslutet, utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande. 
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Protokollsanteckningar 
Monica Brohede Tellström (FP) lät anteckna följande för Folkpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
"Folkpartiet är positiva till en utbildningsgaranti. Det är viktigt att alla elever känner sig 
trygga med att kunna avsluta sin utbildning på ett bra sätt. Däremot tycker vi inte att 
formerna i detta förslag är bra. Att sänka skolpengen enbart för de elever som går i 
fristående skolor skulle innebära att de får mindre pengar med sig till sin utbildning, och 
det gagnar ingen - särskilt inte dessa elever. En utbildningsgaranti bör istället utgå ifrån en 
statlig nivå, där pengar kan ansökas om vid behov. Detta skulle vara mer likvärdigt för 
eleverna och mer konkurrensneutralt. " 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp.  
 
”Inför höstterminen 2013 möttes tusentals elever på John Bauers skolor av beskedet att 
deras skolor inte längre existerade eller hade bytt ägare. Få undgick denna nyhet men vad 
händer med elever som går på fristående skolor om deras skola drivs av en huvudman som 
går i konkurs eller som förlorar sitt tillstånd?  
Elever i grundskolan har ett bra rättsligt skydd då deras hemkommuner ansvarar för att de 
får den undervisning de har rätt till. Situationen för gymnasieelever är dock annorlunda, för 
gymnasieelever har inte rättsskyddet varit lika starkt och med bakgrund av detta håller 
regeringen nu på att utreda ett förslag om en förstärkt utbildningsgaranti för 
gymnasieskolan. Detta betyder i praktiken att gymnasieelevernas hemkommuner får ett 
större ansvar att säkerställa att gymnasieelever som blivit av med sin utbildningsplats på 
grund av att en enskild huvudman gått i konkurs eller blivit av med sitt tillstånd får den 
utbildning de har rätt till. 
Eftersom kommunerna får ett större ansvar så föreslås också en finansieringsmodell som 
liknar ett försäkringssystem. Vi i Miljöpartiet välkomnar detta förslag till förändring då vi 
anser att gymnasieelevers har rätt till sin egen skolgång även om skolan de väljer går i 
konkurs eller blir av med sitt tillstånd. Alliansen i Nacka vill dock inte yttra sig positivt till 
centrala delar av förslaget då de anser att det inte finns ett behov, att det påverkar eleverna 
negativt samt att konkurrensneutraliteten sätts på spel.  
Finns behovet? Exemplet med John Bauer visar att det kan gå väldigt fort för ett bolag att 
gå i konkurs och även mindre fristående skolor kan få problem med indragna tillstånd eller 
försättas i konkurs. Är det negativt för Nackas gymnasieelever? Vi tror att några 100-lappar 
per elev och år inte påverkar deras vardag nämnvärt. De som dock kommer tillbaka efter 
ett sommarlov till en nedlagd skola påverkas dock rejält. Är det ett exempel på icke neutral 
konkurrens? Med tanke på att kommunala skolor ofta sitter fast i gamla lokaler och ska ha 
beredskap för fler elever enligt förslaget anser inte vi att det är det. 
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Vi tycker som majoriteten att ersättningssystemet ska administreras på en nationell nivå 
men i övrigt handlar det om prioriteringar. Miljöpartiet i Nacka väljer att prioritera enskilda 
elevers rättighet till den utbildning de har valt högre än att bidra med några 100-lappar mer 
per elev till friskolornas vinster. Allianspartierna i Nacka gör uppenbarligen ett annat val.” 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2015/450-015 

Handlingsprogram enligt lag om skydd mot olyckor 
Yttrande till Södertörns brandförsvarsförbund 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget till yttrande.  

Ärendet 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Södertörns brandförsvarsförbunds, 
(SBFF)1 förslag till nytt handlingsprogram enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor.  
 
Stadsledningskontoret anser förslaget till handlingsprogram har en struktur med en tydlig 
systematik vilket borgar för bra resultat och uppföljning av dessa. Handlingsprogrammet 
har en hög ambitionsnivå, och kan utvecklas inom några områden. De är att minska 
inställelsetider, beskriva samverkan med olika delar av kommunen, hanteringen av risker 
kopplat till illegala bosättningar samt räddningstjänstens medverkan i dialoger med 
medborgarna kring en trygg och säker kommun. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 3 september 2015 
Förslag till yttrande 
Handlingsprogram 2016-2019, Södertörns brandförsvarsförbund 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
 
  

                                                 
1 Södertörns brandförsvarsförbund ansvarar för räddningstjänsten i Botkyrka, Ekerö, Haninge, Huddinge, 
Nacka, Nykvarn, Nynäshamn, Salem, Södertälje och Tyresö kommun och inrymmer 21 brandstationer 
fördelat på 9 heltid, 3 deltid och 9 brandvärn. Har cirka 500 medarbetare. Täcker ett område med cirka 
580 000 kommuninvånare. 
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§ 157 Dnr KFKS 2015/638-109 

SOU 2015:78; Upphandling och villkor enligt 
kollektivavtal  
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över SOU 2015:78, upphandling och villkor 
enligt kollektivavtal. 
 

Ärendet 
I de kommande upphandlingslagarna som ska vara genomförda i april 2016 finns 
uttryckliga bestämmelser om möjlighet att ställa miljö- sociala och arbetsrättsliga krav i 
upphandling.  
 
En ny utredning föreslår att det ska vara obligatoriskt för upphandlande myndigheter att 
ställa särskilda arbetsrättsliga kontraktsvillkor i de fall där det är behövligt med hänsyn till 
den bransch som upphandlingen avser och övriga omständigheter som kan medföra risk 
för oskäliga arbetsvillkor. 
 
Stadsledningskontoret anser att Nacka kommun bör yttra sig och därvid lyfta följande 
aspekter:  
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2015 
Förslag till yttrande 
Sammanfattning SOU 2015:78 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade att ärendet skulle avslås. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkade beslutade arbetsutskottet i enlighet med juridik- och 
kanslienhetens förslag. 
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Socialdemokraterna meddelade att de inte deltar i beslutet, utan återkommer i 
kommunstyrelsen med sitt ställningstagande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Det är bra att kunna ställa tydligare miljökrav vid upphandlingar och det är inte fel om 
staten styr upp det lite.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Offentliga upphandlingar står för mycket stora belopp och sysselsätter i förlängningen 
många människor i arbetslivet. Då är det självklart att de människorna också har goda 
arbetsvillkor i det arbetet. Därför har Vänsterpartiet länge förespråkat att krav på 
kollektivavtal ska kunna ställas vid upphandlingar, eller som ett minimum, 
kollektivavtalsliknande villkor för de anställda. Förslaget som nu är på remiss har en hel del 
problem just med frågan om den svenska modellen där kollektivavtal ställer villkoren och 
inte lagstiftning om t ex minimilöner. Men trots dessa problem är det bra att nu krav på 
goda arbetsvillkor ska kunna ställas vid upphandlingar. Dock bör det dock gälla fler 
aspekter än enbart lön, övertidsersättning och semester. T ex är pensionsavtal något som är 
viktigt liksom sjuklön och försäkringsskydd. 
Alliansmajoriteten i Nacka vill att det ska vara upp till upphandlarna att ställa krav när de 
anser det passar och att det inte ska lagstiftas. Erfarenheten visar att så länge det är frivilligt 
så ställer åtminstone inte borgerligt styrda kommuner och landsting sådana villkor. Så i 
valet mellan att ha en lag som inte är perfekt eller ingen lag alls så väljer vi lagen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp.  
 
”Offentlig upphandling i Sverige omsätter omkring 600 miljarder kronor varje år och är ett 
mycket kraftfullt verktyg där man genom att ställa miljö- och sociala upphandlingskrav kan 
bana vägen mot en hållbar framtid. Kommunens upphandlingar av varor och tjänster utgör 
troligtvis kommunens största miljöpåverkan, och det är trist att inte Allianmajoriteten i 
Nacka inte vill använda alla tillgängliga verktyg i arbetet med att nå både våra lokala 
miljömål och de av FN uppsatta hållbarhetsmålen.”  
 
- - - - - 
 
  



 
28 (33) 

 13 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 158 Dnr KFKS 2015/444-409 

Ökat kollektivtrafikåkande 
Motion den 15 juni 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige anser motionen färdigbehandlad med 
hänvisning till att arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 
 

Ärendet 
Lisskulla Zayane (MP) yrkar på att Nacka kommun i likhet med Tyresö kommun ska 
erbjuda Nackas vanebilister ett gratis SL-kort under två veckor för att locka bilister över till 
kollektivtrafiken. Trafikenheten har sedan ett par år tillbaka en dialog med 
Trafikförvaltningen om denna typ av projekt. Nacka kommun var bl.a. den första 
kommunen i länet som kunde erbjuda de anställda ett gratis SL-kort under två veckor.  
 
Trafikenheten arbetar aktivt för att Trafikförvaltningen även ska starta ett projekt riktat 
mot invånarna i kommunen. Tyvärr har personalbyte hos Trafikförvaltningen lett till att 
projektet inte gått vidare i önskad takt. Trafikenheten kommer dock fortsätta att bearbeta 
Trafikförvaltningen i denna fråga för att kunna få till ett liknande projekt som i Tyresö. 
Projektet kräver Trafikförvaltningens medverkan.  
 

Handlingar i ärendet 
Natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 8 september 2015 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 22 september 2015 § 240 
Natur- och trafiknämnden föreslog att kommunfullmäktige anser motionen 
färdigbehandlad med hänvisning till ett arbete redan pågår hos trafikenheten i denna fråga. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkade beslutade arbetsutskottet i enlighet med natur- och 
trafiknämndens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet sympatiserar med förslagen i motionen. Biltrafiken i Stockholmsregionen, 
och särskilt då i Nacka, måste minska för att vi ska kunna uppnå miljömålen och göra vår 
del i att rädda klimatet. Därför är det angeläget att på olika sätt arbeta för att dagens 
bilåkare istället väljer att åka kollektivt. En utbyggnad av kollektivtrafiken, dess kvalitet och 
kapacitet är viktigast men dt är också viktigt att arbeta med attityder och vanor, vilket 
motionens förslag är ett exempel på.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp.  
 
”Att fler väljer bort bilen och åker kollektivt är nödvändigt för att kommunen ska nå upp 
till sina egna miljömål, men även som bidrag till att det övergripande globala klimatmålet 
nås. Minskad privatbilism är också en av de viktigaste byggklossarna när vi nu ska förtäta 
och samtidigt bygga ett hållbart Nacka. Enligt tjänsteskrivelsen har Trafikenheten sedan ett 
par år tillbaka en dialog med Trafikförvaltningen om denna typ av projekt och det ska de 
ha beröm för. Miljöpartiet vill dock inte stanna vid att bara notera att en dialog pågår. Vi 
vill bifalla motionen så att tillräckliga resurser sätts in för att genomföra förslaget.” 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2015/609-629 

Förebyggande av näthat bland unga 
Remiss av motion den 21 september 2015 av Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Shahin 
Malak och Bosse Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för 
utredning och förslag till beslut senast den 9 februari 2016. 
 

Ärende 
Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Shahin Malak och Bosse Ståldal (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 21 september 2015 en motion om att 
utbildningsnämnden, fritidsnämnden, kulturnämnden och socialnämnden ska ta initiativ till 
förebyggande metoder för att minska näthat bland unga och att utbildningsnämnden tar 
initiativ till nämndöverskridande samarbete i frågan. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2015/612-800 

Strategi för att främja ungdomars spelintressen och 
föreningsengagemang 
Remiss av motion den 21 september 2015 av Magnus Söderström (MP) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till fritidsnämnden och 
kulturnämnden för utredning och förslag till beslut senast den 9 februari 2016. 
 

Ärendet 
Magnus Söderström (MP) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 21 
september 2015 en motion om att Nacka kommun ska ta fram en strategi för att främja 
nackas ungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks verksamhetsområde. 
 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2015 
Motion 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2015/611-260 

Boenden för nyanlända flyktingar 
Remiss av motion den 21 september 2015 av Khashayar Farmanbar, Anita Johansson, 
Espen Bjordal, Helena Westerling, Mattias Qvartsell, Zakia Mirza, Kaj Nyman, Gunnel 
Nyman Gräff, Kursad Orhan, Maria Lähetkangas, Andreas Falk (S) 
 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar motionen till stadsledningskontoret för att 
utredas och beredas tillsammans med motionen Tillfälliga flyktingbostäder (Dnr KFKS 
2015/237-133) som kommer upp i mål- och budgetärendet på kommunstyrelsens 
sammanträde den 26 oktober 2015 . 
 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar, Anita Johansson, Espen Bjordal, Helena Westerling, Mattias 
Qvartsell, Zakia Mirza, Kaj Nyman, Gunnel Nyman Gräff, Kursad Orhan, Maria 
Lähetkangas, Andreas Falk (S) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 21 
september 2015 en motion om att det ska göras kartläggning av mark som enligt 
genomförandeprocessen kommer exploateras framöver, att mark som passar för boenden 
identifieras och att det där skyndsamt etableras tillfälliga boenden. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2015 
Motion 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet överlämnas till stadsledningskontoret för att utredas 
och beredas tillsammans med motionen Tillfälliga flyktingbostäder (Dnr KFKS 2015/237-133) 
som kommer upp i mål- och budgetärendet på kommunstyrelsens sammanträde den 26 
oktober 2015 . 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
 
  



 
33 (33) 

 13 oktober 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 162 

Övriga frågor 

Redogörelse av sjukfrånvaro i Nacka kommun 
Tobias Nässén (M) önskar att personaldirektören redogör för anställdas sjukfrånvaro på 
kommunstyrelsens sammanträde den 26 oktober 2015. 
 
- - - - - 


